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VERGADERVERSLAG 

 

Groep:   Milieuraad 

Datum:   25.04.2018 

Plaats:   Panoramazaal, Zeeridder 

Aanwezig:  M. De Bie (schepen voor leefmilieu), J. Pepermans 

(voorzitter), T. Slachmuylders (Werkgroep buurtwegen 

Hombeek), B. El Hassan (Omgevingsfilosofie), E. Nobels 

(Omgevingsfilosofie), L. Van Espen (Fietsersbond), A. 

Delvoye (N-VA), M. Schepers (Cultuurraad), D. De Caluwé 

(milieudeskundige) en N. Van den Bilcke (secretaris - 

milieudeskundige) 

Verontschuldigd:  Schepen K. Den Roover, E. Larock, E. De Witte, J. 

Botterman, J. De Grieve, D. Ploegaerts en R. Serneels 

Kopie:   / 

Bijlagen: Memorandum; Toelichting omgevingsfilosofie 

 

 

1. Verslag vorige vergadering 

 

L. Van Espen merkte op dat zijn opmerkingen over het RUP Spreeuwenhoek niet werden 

opgenomen in het verslag van februari.  

 

 

2. Omgevingsvergunningsaanvragen 

 

Klasse 2 

 

Biobedrijf Ferm 

Het biobedrijf Ferm vraagt een omgevingsvergunning aan voor een grondwaterwinning 

op hun veld in de Vennestraat, vlakbij Zemst.  

De milieuraad volgt het advies van VMM. 

 

 

Klasse 1 

 

Chemours (gemengd dossier) 

Chemours is een kunststoffenbedrijf, gevestigd in de Antoon Spinoystraat 6A, dat teflon 

coatings produceert. De teflonproductie bestaat uit een magazijn en een productiehal.  

Door uitbreiding van de bestaande productiehal met een nieuwe opslagplaats zullen 

verschillende grondstoffen/tussenproducten geherlokaliseerd worden, waardoor de opslag 

dichter bij de productie gebeurt.  

Advies milieuraad: gunstig 

 

Dats 24 NV 

Voor het tankstation op de Liersesteenweg 351 wordt door DATS 24 NV een bijstelling 

van de milieuvoorwaarden aangevraagd.  

Advies milieuraad: gunstig met voorwaarden 

De milieuraad heeft bedenkingen bij het aflaten van de gassen naar de atmosfeer. Er 

wordt gevraagd het tankstation te vergroenen ter compensatie van de broeikasgassen 

die via de afblaasleiding worden afgelaten. 

 

Kapvergunning Tuin van Aartsbisschoppelijk paleis 

M. Schepers: Waarvoor ga je bezwaar aantekenen? Je kan niet in de tuin. 

 Schepen M. De Bie licht toe dat er samen met de provincie Antwerpen een studie is 

gebeurd om de tuin terug open te stellen. Er is nog geen goedgekeurd 
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inrichtingsplan. Het is dan ook niet logisch om een toelating te geven om bomen te 

kappen. Bijgevolg zal de stad negatief adviseren. Aan de dienst Natuur- en 

Groenontwikkeling zal ook advies gevraagd worden. Een aantal bomen kappen 

omwille van veiligheidsredenen moet wel kunnen. 

 Op het publiek loket van het omgevingsloket kan je meer informatie (inclusief plan) 

terugvinden over de kapvergunningsaanvraag. Schepen M. De Bie: De vliet die 

aangeduid is op het plan dat in openbaar onderzoek ligt, dient nog opengelegd te 

worden. De vliet zou de scheiding vormen tussen het publiek en privaat gedeelte. 

Voorzitter: De ligging van de meeste vlieten zijn eerder suggestief dan correct. Bij 

een eventuele openlegging van de vliet kan men trachten zoveel mogelijk bomen te 

behouden. 

 De milieuraad volgt bovenvermeld advies. 

M. Schepers: Wanneer wordt de tuin opengesteld? 

Er zijn onderhandelingen met het vicariaat voor de openstelling. Een permanente 

openstelling is niet mogelijk, zolang er geen afscherming is voor de veiligheid. Verder 

moet er dan ook permanente bewaking/controle zijn. Op de parkendag van 1 juli is de 

tuin dan ook niet opgenomen. 

 

De toelichting en suggesties van de milieuraad over de bouw van het woon- en 

zorgcentrum aan de Liersesteenweg (‘Roosendaelveld’) zijn opgenomen in voorgaand 

verslag.  

Advies milieuraad:  

 Waterhuishouding: Rekening houden met de waterhuishouding omwille van de 

verharding die er op de site bijkomt. De site is lager gelegen, nabij de Otterbeek, en 

een goede ontwatering is niet evident. Verder kunnen er bijvoorbeeld groendaken 

voorzien worden om de waterhuishouding te optimaliseren. 

 Geluidsbuffering: Aandacht bij de uitvoering om geluidshinder te beperken. Mogelijk 

kunnen grondoverschotten gebruikt worden in een geluidsberm. 

Schepen M. De Bie: Het water zal gebufferd worden door de beek. De bedoeling is om te 

vergroenen en het natuurlijke karakter te behouden. Een aardenwal past hier niet bij.  

 

 

3. Voorstelling omgevingsfilosofie 

 

De toelichting wordt bijgevoegd als bijlage bij het verslag. 

 

 

4. Stavaza memorandum en organisatie debat 

 

Voorgaande milieuraad ontvingen de leden een voorlopig laatste versie van het 

memorandum met de vraag om eventuele opmerkingen nog over te maken. De 

voorzitter meldt dat er geen opmerkingen meer zijn doorgestuurd. De finale versie van 

het memorandum is toegevoegd in bijlage. 

 

Op 2 mei stelt de fietsersbond zijn memorandum voor in de Keldermanszaal (een 

activiteit onder de vleugels van de milieuraad). Wat wordt voorgesteld is de visie van de 

fietsersbond. L. Van Espen zal de uitnodiging van de fietsersbond naar de 

milieuraadsleden versturen. Het memorandum van de milieuraad bevat ook een 

onderdeel over mobiliteit.  

 

Voorzitter: Hoe gaan we het memorandum van de milieuraad naar buiten brengen? 

Samen met de andere adviesraden?  

 Meewerken aan het Mechels burgerdebat ‘Mechelen Wordt Betergem’ op 14 juni in de 

lokaal de Lindenpoort, Begijnenstraat 18 (de milieuraad is mede-organisator). 

 Pers op de hoogte brengen:  

o perscommuniqué verspreiden 



3 
 

o het dagelijks bestuur zal inschatten of de organisatie van een aparte 

persconferentie een meerwaarde zal zijn. 

 In mei afspraken maken met de politieke partijen (ie individuele gesprekken) om het 

memorandum toe te lichten. Op die manier krijgt de milieuraad direct feedback. 

Schepen M. De Bie: De mondiale raad heeft 2 acties ondernomen: 

o Afzonderlijke afspraken met politieke partijen voor de toelichting van hun 

memorandum 

o Het ondertekenen van de SDG’s (duurzame ontwikkelingsdoelstellingen) door de 

gemeenteraad 

M. Schepers: Via beweging.net (mede-organisator van burgerdebat ‘Mechelen wordt 

Betergem’) kunnen we gratis infrastructuur gebruiken.  

Voorzitter: Milieuraadsleden die wensen deel te nemen kunnen dit laten weten aan het 

dagelijks bestuur. 

 

 

5. Varia 

 

 Vraag van E. Larock ivm de aanplant van Mahonia in een plantsoen aan Nekkerspoel.  

De aanplant betreft een variëteit die niet op de lijst met invasieve planten staat (nl. 

Mahonia repens ‘Blackfoot’). Op de locatie waar de planten staan is de kans op 

verdere verspreiding gering. Schepen M. De Bie vult aan: Er is geen overleg geweest 

tussen de uitvoeringsdiensten en de dienst Natuur- en Groenontwikkeling en er werd 

niet voldaan aan het charter voor biodiversiteit.  

 M. Schepers: de vroegere winkel SON zou mogelijk een nieuwe bestemming krijgen:  

horecazaak, fair bnb, stadsakker en atelier. Is het mogelijk om de voortrekker van 

het initiatief uit te nodigen om het project te komen voorstellen? 

Voorzitter: Dit kan gekoppeld worden aan andere initiatieven rond stadslandbouw vb. 

Wervel. Schepen M. De Bie uit haar bezorgdheid: Belangrijk is dat er meer 

duidelijkheid is (oa vergunbaarheid), vooraleer je mensen gaat enthousiasmeren. 

 De milieuboot nodigt de milieuraad uit om mee te varen. In het najaar vaart de 

milieuboot terug op het Kanaal Leuven-Dijle met oa Mechelen als vertrekpunt. Tijdens 

de boottocht kunnen verschillende thema’s besproken worden. Voorzitter: Suggesties 

zijn altijd welkom. De boottocht kunnen we beschouwen als een open milieuraad. 

 Een recente bevraging bij boeren heeft uitgewezen dat heel wat runderen schade 

ondervinden door zwerfvuil. Departement Landbouw en Visserij heeft hiervoor een 

meldpunt aangemaakt. De melding geeft echter geen recht op een financiële 

tegemoetkoming. 

 Volgende milieuraad wordt een fietstocht georganiseerd langsheen de groene plekjes 

in Mechelen. M. Schepers vraagt of het mogelijk is om ook naar de volkstuintjes te 

fietsen. We starten de avond om 18.30u. Er worden broodjes voorzien. Meer details 

worden verstuurd bij de uitnodiging. 

 De voorzitter geeft mee dat er interessant filmpje van de Vlaamse bouwmeester 

terug te vinden is op http://www.filmhuismechelen.be/filmfiche/plannen-voor-plaats/. 

 De opmerking van E. Nobels ivm de werken (oa het aanbrengen van een ‘kous’ in de 

riolering) in de Koningin Astridlaan, zal door schepen M. De Bie nagekeken worden. 

 T. Slachmuylders: De buxusmot teisterde al heel wat buxushaagjes. Veelal wordt 

gespoten met zwaar vergif (vb. edialux) om de plaag te bestrijden. De rupsen van de 

buxusmot eten het vergif. Vogels eten de rupsen en sterven hierdoor. Bewustmaking 

van de gevolgen van het vergif spuiten is van groot belang. 

Als alternatief kunnen biologische bestrijdingsmiddelen (deze zijn vaak duurder in 

aankoop) gebruikt worden of feromoonvallen gezet worden. Ook het aanplanten van 

http://www.filmhuismechelen.be/filmfiche/plannen-voor-plaats/
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andere soorten zoals Ilex crenata, lijkend op buxus, kan een alternatief zijn. Schepen 

M. De Bie stelt voor om hierover een artikel op te nemen in de Nieuwe Maan.  

 Schepen M. De Bie:  

o De stad Mechelen is genomineerd voor de European Green Leaf Award. Dit is 

een erkenning voor steden die inspanning leveren rond leefbaarheid en 

duurzaamheid. Op 21 juni vindt de verdediging plaats, samen met de andere 

geselecteerde steden.  

o Op 5 juni (9.30u tot 17.30u) vindt het fietscongres plaats in Lamot. Mechelen 

is gaststad en Fietsberaad Vlaanderen is de organisator. Tijdens het congres 

wordt de publieksprijs ‘Fietsgemeente/-stad’ uitgereikt. Bij deze een oproep 

om op Mechelen te stemmen. Stemmen kan via www.fietsgemeente.be. 

De nieuwsbrief Dijlemonding van april wordt uitgedeeld. 

 

Verslag: Dennis De Caluwé en Nina Van den Bilcke 

 


